
Kolik pííspéjí obce alibetinkám? JeHé se Jedná
JABLUNKOVSKO O financní 
pomoc pozádaly rádové sestry  
z klástera  a lzbètinek v Jablunko-  
vé obce. Zatím co drive dostávaly  
stoprocentní prfspévek od kraje, 
nyní si m usejí 10 procent prijmú  
za jistit sam y z verejnÿch zdrojú.

V zanzení se totiz nestarají jen 
o obyvatele Jablunkova, ale i z okol- 
ních vesnic. Podle vlastních vÿpoctû 
konvent potrebuje na jednoho klienta 
získat 30 tisíc korun. Samotnÿ Jablun- 
kov u í  na loñském posledním zastu- 
pitelstvu schválil pro kláSter cástku 
ve vySi 1,5 milionu korun. Jak uvedl 
starosta KoSarisk Vítézslav Dyrcík,

o vÿsi pfíspévku bude teprve rozhodo- 
vat zastupitelstvo.

„Zádost jsme zatim neobdrzeli, takze 
pozádáme konvent o její zaslání. Predá- 
me ji financnímu vÿboru obce a bude- 
me vycházet z naSich flnaníních moz- 
ností a návrhú zastupitelû. V klástere 
není v soucasné dobé nikdo z Kosarisk. 
Ale v minulosti sestry o naáe obyvatele 
pecovaly, proto doufám, ze jejich pros- 
ba nenechá zastupitele Ihostejné,“ sdé- 
lil Dyrcík.

V Bukovci pfispéjí kláSteru 5 tisí- 
ci korunami. Podle starostky Moniky 
Czepczorové jde o sumu, kterou prispí- 
vají na jednu osobu i v dalsích zaríze- 
ních. „O dalsí lidi z Bukovce se starají

ve Stredisku sociálních sluzeb Frydlant 
nad Ostravicí, v Oáze pokoje Charity 
Frydek-Místek a Sociálních sluzbách 
mésta Trinec,“ doplnila Czepczorová.

Mosty u Jablunkova poskytly alz- 
bétinkám podle pravidel, která v obci 
fungují pro obdobné subjekty, 30 tisíc 
korun. „O daláím mozném navysení 
neni zatim rozhodnuto a bude o ném 
jednat rada i zastupitelstvo,“ konsta- 
toval starosta Josef Szotkowski. Sta
rosta Hrádku Robert Borski podotkl, 
ze na Sdruzení obci Jablunkovska se 
spoleéné dohodli, ze vedení kláátera po- 
zádá o financní pomoc jednotlivé obce 
a v pfípadé potreby bude na zasedání 
zastupitelstva prítomno.

„Tato písemná zádost doposud na obec 
nedorazila. Zfejmé proto, ze Hrádek 
v soucasnosti nemá v kláátere nikoho. 
Z tohoto dúvodu se orgány obce téma- 
tem mozné financní pomoci Konventu 
sester alzbétinek prozatím nezabÿvaly,“ 
zmínil Borski. Také v Dolní Lomné jesté 
sumu nefesili. „Lonijsme na jednoho na- 
áeho klienta schválili v rozpoctu tri tisíce 
korun,“ poznamenala starostka Dolní 
Lomné Renata Pavlinová. V Písecné dají 
alzbétinkám pñspévek na provoz ve vyái 
15 tisíc korun pro rok 2015. „Nyní vyuzí- 
vá zanzení jeden clovëk z Písecné,“ sdélil 
starosta David Cmiel.

Návsí vénuje kláSteru podle starostky 
Lenky Husarové 20 tisíc korun. Písek

má v zanzení jednu pañí a pnspéje na ni 
v tomto roce 10 tisíci korunami. ,,Co bude 
dalSí rok, se uvidí. Sumu jsme schválili 
pro tentó rok,“ konstatovala starostka 
Písku Véra Szkanderová. Bystnce jeáté 
konecny verdikt najednání zastupitelstva 
nevyrkla. Hovoñlo se o 20 tisících koru- 
nách. V klástere má dvé své obyvatelky.

Zástupci obce nejdfíve zkouSeli, jest- 
li by se na této finanéní pomoci nemohli 
podílet rodinní prísluSníci. Jenze ti jsou 
ve Spatné financní situaci. Prítomní se 
pak shodli, ze v zarízení se o seniory 
skvéle starají a Bystnce tam vzdycky 
nëkoho mêla. Koneénÿ verdikt o vÿSi 
cástky zastupitelé vyfknou v pülce cer- 
vence. (JAG)


